
 
POVPRAŠEVANJE 

Raztros gnojevke v naselju 

VPRAŠANJE OBČINE: 

»Občina  se  že nekaj  let  spopada   z  reševanjem  raztrosa gnojevke  iz bližnje bioplinarne  in 
prašičje  farme.   Oboji  (tako  bioplinarna  in  lastnik  farme) v zakonsko dovoljenem  terminu 
opravljajo razvoz in raztros gnojevke po kmetijskih površinah. Predvsem moteč pa je raztros 
gnojevke  po  površinah  v  neposredni  bližini  stanovanjskih  stavb mesta  in  drugih  naselij. 
Kmetijska  zakonodaja  dovoljuje  raztros  gnojevke  na  kmetijskih  površinah  v  določenih 
terminih, kar kmetje tudi upoštevajo. Ne ureja pa  raztrosa v povezavi s smradom predvsem 
v  bližini  stanovanjskih  stavb,  kar  zna  biti  za  prebivalce  zelo moteče,  vpliva  pa  tudi  na 
njihovo počutje in zdravstveno stanje. 
 
Zanima nas, ali se s podobnimi  težavami srečujejo še v kateri drugi občini  in ali  je možno 
omejiti oz. natančneje določiti uporabo gnojevke v bližini  stanovanjskih  stavb  s posebnim 
občinskim odlokom. 
 
Prosimo,  če  naše  vprašanje  posredujte  občinam  članicam  Skupnosti  občin  in  nam  tako 
pomagate pri reševanju omenjene problematike.« 

ODGOVORI OBČIN: 

SEŽANA 

V občini Sežana se s problemi raztrosa gnojevke ne srečujemo. 

SLOVENSKE KONJICE 

Z navedenimi težavami se (še) v takšnem obsegu ne srečujemo, prav tako nimamo sprejetih 
aktov, ki bi omejevali oz. določali uporabo gnojevke. 

TURNIŠČE 

Tudi v Občini Turnišče se dogaja raztros gnojevke v neposredne bližini urbanega naselja. V 
večjih količinah to počnejo predvsem bližnje bioplinarne. 
Razen  v  vodovarstvenem  pasu  nimamo  posebej  urejeno  varovanje  pred  raztrosom.  Tu 
nadzor vrši medobčinski inšpektorat. 

VOJNIK 

Na območju občin, kjer deluje naš Medobčinski  inšpektorat  in  redarstvo zadeve v zvezi z 
gnojenjem kmetijskih površin odstopamo v reševanje pristojni kmetijski  inšpekciji, sami pa 



 

rešujemo  le  zadeve,  ko  pride  do  onesnaženja  cest  ali  drugih  javnih  površin  ob  prevozu 
gnojevke. 
  
Ob  primeru  onesnaženja  cest  delujemo  na  podlagi  določil  Zakona  o  cestah,  letno 
obravnavamo do deset kršitev s tega področja. 
  
Drugih težav v zvezi z gnojevko ne zaznavamo. 
 

 
 
 

S spoštovanjem, 
Jasmina Vidmar, 

Generalna sekretarka  
 
 

 


